

河海大学留学研究生招生清章

2023 Application Guide for Graduate Programs of Hohai University





About Hohai University

学校概况 ▶▶

河海大学是一所拥有百余年办学历史,以水利为特色,工科为主,多学科协调发展的教育部直属全国重点大学,是实施国家"211 工程"重点建设、国家优势学科创新平台建设、"双一流"建设以及教育部批准设立研究生院的高校。一百多年来,学校在治水兴邦的奋斗历程中发展壮大,被誉为"水利高层次创新创业人才培养的摇篮和水利科技创新的重要基地"。学校位于中国经济发展最活跃、开放程度最高、创新能力最强的长三角地区,在南京市、常州市设有西康路校区、江宁校区和常州校区。学校是国家首批授权可授予外国留学生博士、硕士、学士学位的高校,已为 100 多个国家和地区培养了数千名各类人才。



Established in 1915, Hohai University is one of the earliest higher education institutions in China. Located in Nanjing, China, the University has developed into a leading comprehensive university covering engineering, natural sciences, economics and management, and social sciences. Hohai University is one of the 75 state key universities directly governed by the Ministry of Education of China and one of the 56 Chinese universities with graduate schools. The University is very strong in engineering, particularly in Water Resources Engineering and Environmental Science and Engineering, which are on the China Double World Class Program and rank the first and the eighth nationwide among all Chinese universities. The disciplines of Engineering, Environment/Ecology, Computer Science, Materials Science, Agricultural Science, Earth Science, Chemistry, and Social Sciences at Hohai rank top 1% on ESI.



Hohai University considers globalization one of the key strategies for our development. The University has intensive international collaboration with our global partners, including TUDelft in the Netherlands, University of California Los Angeles, Georgia Institute of Technology, Arizona University in USA, University of Lille in France, University of British Columbia and University of Waterloo in Canada, and Western Australia and University of Queensland in Australia. The collaboration includes joint degree programs, joint research studies, and student and faculty exchange programs. The University has about 1,400 international students coming from more than 100 countries.



HOHAI UNIVERSITY

Graduation and Degree Awarding

培养目标及毕业要求 >>



学校以培养具有全球视野、中国情怀、河海特质的创新人才为目标。留学生培养实行弹性学制。攻读学术硕士学位的标准学制为3年,学习年限最短不少于2年,最长不超过5年;攻读博士学位的标准学制为4年,学习年限最短不少于3年,最长不超过6年。

完成教学计划规定的全部课程,成绩合格,通过论文答辩者,颁发毕业证书;经学位审查合格者,授予相应学位。根据教育部相关规定,英文授课的硕士研究生、博士研究生毕业时汉语能力应至少达到《国际汉语能力标准》三级水平。

Aiming to cultivate interdisciplinary Hohai professionals with the ability to understand Chinese culture and have an international vision, the standard length of schooling for master's student is set to 3 years (no less than 2 years& no more than 5 years), and the standard one for doctoral student is set to 4 years (no less than 3 years& no more than 6 years).

Those who have completed all courses stipulated in the academic plan and passed all the exams and thesis defense shall be awarded the graduate diploma. Those who pass the degree examination shall be awarded the corresponding academic degree. According to the relevant regulations of Ministry of Education, China, graduate students taught in English should reach level 3 of <Chinese Language Proficiency Scales for Speakers of Other Languages>.

Application Requirements 申请条件 **>>**

身心健康,遵守中国法律法规,尊重中国风俗习惯,持有效护照的外籍公民。对原为中国公民后加入外国国籍者,执行教育部相关规定。

申请攻读硕士学位者,应当具有学士学位或同等学历, 年龄一般不超过 35 周岁;申请攻读博士学位者,应当 具有硕士学位或同等学历,年龄一般不超过 40 周岁。

Non-Chinese citizens with valid passports, physically and mentally healthy, shall abide by Chinese laws and regulations, respect Chinese traditions and customs. Chinese citizens who have obtained foreign nationalities shall follow the relevant regulations of Ministry of Education, China.

The master's applicant should have a bachelor's degree or equivalent one, under age 35; the doctoral applicant should have a master's degree or equivalent one, under age 40.



Catalogue

专业目录 >>



硕士 Master

学院 Faculty/School	专业	Programs	
水文水资源学院	水文学及水资源	Hydrology and Water Resources	
College of Hydrology and Water Resources	地图学与地理信息系统	Cartography and Geographical Information System	
	水力学及河流动力学	Hydraulics and River Dynamics	
水利水电学院 College of Water Conservancy and Hydropower	水工结构工程	Hydraulic Structure Engineering	
	水利水电工程	Water Conservancy and Hydropower Engineering	
港口、海岸及近海工程学院 College of Harbour, Coastal and Offshore Engineering	港口、海岸及近海工程	Harbor, Coastal and Offshore Engineering	
土木与交通学院	土木工程	Civil Engineering	
College of Civil and Transportation Engineering	交通运输工程	Transportation Engineering	
环境学院 College of Environment	环境科学与工程	Environmental Science and Engineering	
	动力工程及工程热物理	Power Engineering and Engineering Thermal Physics	
能源与电气学院 College of Energy and Electrical Engineering	电气工程	Electrical Engineering	
	控制科学与工程	Control Science and Engineering	
	信息与通信工程	Information and Communication Engineering	
信息学部计算机与信息学院 College of Computer and Information Engineering	计算机科学与技术	Computer Science and Technology	
	软件工程	Software Engineering	

硕士 Master

学院 Faculty/School	专业	Programs
信息学部物联网工程学院(常州) College of Internet of Things Engineering (Changzhou)	信息与通信工程(常州)	Information and Communication Engineering (Changzhou)
力学与材料学院	力学	Mechanics
College of Mechanics and Materials	材料科学与工程	Materials Science and Engineering
地球科学与工程学院	测绘科学与技术	Surveying and Mapping
College of Earth Sciences and Engineering	地质资源与地质工程	Geological Resource and Geological Engineering
农业科学与工程学院 College of Agricultural Science and Engineering	农业工程	Agricultural Engineering
机电工程学院 (常州) College of Mechanical and Electrical Engineering (Changzhou)	机械工程(常州)	Mechanical Engineering (Changzhou Campus)
理学院	数学	Mathematics
Colleges of Science	物理学	Physics
	国际贸易学	International Trade
商学院 Business School	管理科学与工程	Management Science and Engineering
	企业管理	Enterprise Management
	社会学	Sociology
公共管理学院 School of Public Administration	移民科学与工程	Resettlement Science and Engineering
	公共管理	Public Management
马克思主义学院 School of Marxism	马克思主义理论	Theory of Marxism

博士 Ph.D

学院 Faculty/School	专业	Programs	
水文水资源学院 College of Hydrology and Water Resources	水文学及水资源	Hydrology and Water Resources	
	水力学及河流动力学	Hydraulics and River Dynamics	
水利水电学院 College of Water Conservancy and Hydropower Engineering	水工结构工程	Hydraulic Structure Engineering	
	水利水电工程	Water Conservancy and Hydropower Engineering	
港口、海岸及近海工程学院 College of Harbour, Coastal and Offshore Engineering	港口、海岸及近海工程	Harbor, Coastal and Offshore Engineering	
土木与交通学院 College of Civil and Transportation Engineering	土木工程	Civil Engineering	
环境学院 College of Environment	环境科学与工程	Environmental Science and Engineering	
能源与电气学院 College of Energy and Electrical Engineering	电气工程	Electrical Engineering	
	信息与通信工程	Information and Communication Engineering	
信息学部计算机与信息学院 College of Computer and Information Engineering	计算机科学与技术	Computer Science and Technology	
	软件工程	Software Engineering	
信息学部物联网工程学院(常州) College of Internet of Things Engineering (changzhou)	信息与通信工程(常州)	Information and Communication Engineering (changzhou)	

博士 Ph.D

学院 Faculty/School	专业	Programs	
力学与材料学院	力学	Mechanics	
College of Mechanics and Materials	土木工程材料	Civil Engineering Materials	
地球科学与工程学院	测绘科学与技术	Surveying and Mapping	
College of Earth Sciences and Engineering	地质资源与地质工程	Geological Resource and Geological Engineering	
农业科学与工程学院 College of Agricultural Science and Engineering	农业工程	Agricultural Engineering	
机电工程学院 (常州) College of Mechanical and Electrical Engineering (Changzhou)	水利机械(常州)	Hydraulic Engineering Machinery (Changzhou Campus)	
海洋学院 College of Oceanography	海洋科学	Marine Science	
商学院	管理科学与工程	Management Science and Engineering	
Business School	工商管理	Business Administration	
公共管理学院 School of Public Administration	社会学	Sociology	
	移民科学与工程	Resettlement Science and Engineering	
马克思主义学院 School of Marxism	马克思主义理论	Theory of Marxism	

HOHAI UNIVERSITY

Application Documents

申请材料 ▶▶



- 1. 护照首页扫描页(有效期晚于 2024 年 8 月 30 日);
- 2. 从本科起全部学位、学历证书的原件或公证件,应届毕业生需提供由本人所在学校出具的预毕业证明(毕业时间应早于 2023 年 8 月 31 日)。注册报到时,须补交证书原件;
- 3. 从本科起全部课程成绩单原件或公证件;
- 4. 个人简历(自本科起时间连续的学习经历,有在华学习经历者需提供全部学习经历);
- 5. 所有与中国相关的签证、居留许可扫描件(若从未到过中国,可用护照页代替);
- 6. 英文个人陈述及学习计划,包括学习工作经历、专业成果、研究计划、发展目标等,800 字以上;
- 7. 语言能力证明,非英语母语国家申请者需提供 TOEFL、IELTS、GRE等成绩单扫描件或其它体现个人英 语水平的证明;
- 8. 两封中文或英文推荐信,推荐人需为相关领域副教授及以上;
- 9. 外国人体格检查表:申请人需严格按照表中所列项目进行检查,检查结果有效期为6个月;
- 10. 经济能力证明(以下文件中的一项:家庭存款证明、家庭房产证明、家长/监护人收入证明,建议5000美元及以上);
- 11. 已发表的学术论文目录及摘要;
- 12. 无犯罪记录证明(应届毕业生可提交在校表现良好证明);
- 13. 签字的个人承诺书。

- 1. Scanned copy of the passport (Valid after Aug.30, 2024);
- 2. Scanned copies of all the original diplomas and degrees starting from undergraduate (Chinese or English version); Those to be graduated should provide the proof of graduation from current school. The expected time to obtain the degree should be earlier than Aug.31, 23. The diploma/degree must be submitted when registering;
- 3. Scanned copies of the original transcripts with all the courses starting from the undergraduate (Chinese or English version);
- 4. Curriculum vitae (Consecutive study experiences since undergraduate. Full study experience is required for those who have studied in China);
- 5. Scanned copies of the China related visa and residence permit, including all the study experiences. Upload your passport instead if there isn't any;
- 6. A personal statement or study plan, including the study and work experiences, academic achievements, study plan and development targets, etc. at least 800 words;
- 7. English language proficiency certificate (For applicants from non-English speaking countries, TOEFL, IELTS, GRE or other proof of their English proficiency is required);
- 8. Two recommendation letters from associate professors or above in a related academic field (English or Chinese version):
- 9. Foreigner Physical Examination Form. The applicant should conduct the examination strictly according to the list. The result is valid for 6 months;
- 10. Financial proof (either the family deposit certificate, property certificate or parent/guardian income certificate, over \$5000 suggested);
- 11. Catalogue and abstract of published papers if there is any;
- 12. Non-criminal record (Those to be graduated may provide the proof of good performance at the current university);
- 13. Signed personal commitment.

说明

- 1. 上传的各种证明、证书须为中文或英文的原件或公证件。
- 2. 上传文件的格式须为原版彩色扫描件。
- 3. 申请者应保证所提供的信息和材料真实、准确,杜绝弄虚作假,否则取消入学资格。

NOTE

- 1. Certificates uploaded must be original or notarized in Chinese or English.
- 2. The files uploaded must be colored scanned copies of the original ones.
- 3. The applicants should guarantee that the information and materials provided are accurate and genuine without any counterfeiting, otherwise the admission will be cancelled.



Application Procedures

申请方式 >>



完成河海大学在线申请(http://admission.hhu.edu.cn)并支付报名费 400 元。报名费不予退还。

Complete the online application of Hohai University via http://admission.hhu.edu.cn and pay the 400RMB application fee, which is not refunded.

Scholarships

奖学金 ▶▶



	BriefIntroduction	申请方式 Application Method	
国别双边项目 (类型 A) Bilateral Program (Type A)	国别双边项目是根据中国与有关国家政府、机构、学校以及国际组织等签订的教育合作与交流协议或达成的共识提供的全额奖学金或部分奖学金 Bilateral Program includes a full or partial scholarship in accordance with educational exchange agreements or consensus between Chinese government and governments of other countries, institutions, universities or international organizations	申请者直接向当地使领馆申请,第一志愿填写"河海大学"。学校不直接接受申请,可向符合录取条件者提供预录取通知书 Applicants should apply from the local Chinese Embassy or Consulate and fill in "Hohai University" as the first choice. Hohai University doesn't accept this type of application directly, while a pre-admission can be provided for the qualified candidate to facilitate the application	
	河海大学是中国政府奖学金生接受高校,每年根据项目申请情况推荐中国政府奖学金候选人 Hohai University is one of the universities authorized to accept Chinese Government Scholarship students. The University recommends qualified candidates to CSC annually	申请者完成国家留学基金委的在线申请: https://studyinchina.csc.edu.cn 学校代码: 10294, 同时完成河海大学在线申请: http://admission.hhu.edu.cn Applicants needs to complete both the China Scholarship Council and Hohai University online applications respectively on https://studyinchina.csc.edu.cn (Agency Number: 10294) and http://admission.hhu.edu.cn 继续提供中国政府奖学金资助的依据 evaluation regulation. It's up to the annual review	

奖学金种类		情况介绍	申请方式
Scholarship Type		BriefIntroduction	Application Method
河海大学奖学金 Hohai University Scholarship	一等奖学金 The first-class scholarship 二等奖学金 The second-class scholarship 三等奖学金 The third-class scholarship	包含学费、校内住宿、综合医疗保险和生活费 Includes tuition, on-campus accommodation, comprehensive medical insurance and monthly allowance 包含学费和校内住宿 Includes tuition and on-campus accommodation 包含学费 Includes tuition	学校实施奖学金动态管理,根据学生的学习成绩、科研成果、在校表现、综合素质等按年度评审奖学金 Hohai University scholarship is annually reviewed, based on the candidate's academic result, research and comprehensive performances. The result will be updated each academic year

奖学金种类	情况介绍	申请方式
Scholarship Type	BriefIntroduction	Application Method
南京市政府奖学金 Nanjing Municipal Government Scholarship	资助标准 :2 万元 / 年 The scholarship is 20,000RMB/year.(Annual Review)	申请者下载《南京市政府外国留学生奖学金申请表》: https://hhis.hhu.edu.cn/14612/list.htm,填写完成后作为附件上传至在线申请系统 The applicant shall download "the Application Form for Nanjing Government Scholarship for International Students" on https://hhis.hhu.edu.cn/14612/list.htm, Fill in the form and upload it to the online application system as an attachment







Charge and Refund Policy

收费及退费 ▶▶



费用类目 Fee Category	费用详情(人民币) Fee Details (RMB)			备注 Note
报名费 Application fee	400 元 400RMB			申请者通过河海大学校园统一支付平台在线缴纳 400 元,也可向学校账户汇款 60 美元。报名费不予退还 Applicants can pay 400 RMB online through Hohai Payment Platform or transfer \$60 to the university's bank account. The application fee is non-refundable
	授课语言 学历层次 Program	中文 Chinese	英文 English	学费、住宿费只接受人民币支付。在规定报到 日期两周内办理退学手续的,退还 70% 学费, 住宿费按实际居住时间计算;超过两周办理 退学手续的,学费、住宿费不予退还。凡提出
学费 Tuition	硕士 Master	24,000 元 / 年 24,000 RMB/year	32,000 元 / 年 32,000 RMB/year	退费者,需提交书面退费申请及交回原始发票。退费以人民币结算,因违反校纪、校规而除名的学生,学费、住宿费不予退还
	博士 32,000 元 / 年 44,000 元 / 年 RMB. 70% o Doctorate 32,000 RMB/year 44,000 RMB/year accommo	Tuition and accommodation fees are only paid in RMB. 70% of the tuition can be refunded and the accommodation fee will be calculated accordinglyif quitting within 2 weeks of the		
住宿费 Accommodation	西康路校区视不同条件从 9600-24,000 元 / 年不等,江宁校区 12,000 元 / 间 / 年,常州校 区未定 9600-24,000RMB/year subjects to different conditions on Xikang Road Campus; 12,000RMB/year/single room on Jiangning Campus, not yet decided on Changzhou Campus			registration date. The refunds shall be settled in RMB. Anyone who requests to withdraw from school has to submit the hard copy of an application and return the invoice. No refund after 2 weeks. The expelled students due to violation of school rules and regulations will not get any refund

留学生必须按照国家有关规定和学校要求办理综合医疗保险(800元/年),否则不予注册。

International students must apply for comprehensive medical insurance of RMB 800/year in accordance with relevant national regulations and requirements of the university, otherwise they will not be registered.

HOHAI UNIVERSITY

Admission and Announcement

审核及录取▶▶



根据申请先后顺序 ,学校综合 考察申请者的教育背景、学业 成绩、在校表现、科研能力等

In accordance with the order of application, the university will comprehensively evaluate the applicant's educational background, academic performance, school performance, research ability and development potential, etc



组织面试择优录取 (申请人请关注申请邮箱或在 线跟踪申请状态。正式录取结 果以河海大学通知为准)

Organize an interview to select the best

(Applicants should pay attention to the application email or track the application status online. The official admission result is subject to the notice of Hohai University)



学校联系被录取者寄出《录取通知书》、《外国留学人员来华签证申请表》(JW201/202表)等材料

The university will send the admission notice, visa application form for study in China (Form JW201/202) and other materials to the applicants

Dormitory

校内住宿▶▶



水文水资源学院、水利水电学院、港口海岸与近海工程学院、土木与交通学院、环境学院、海洋学院的博士生在西康路校区校内安排住宿。

其余学生按照学校总体布局,根据所学专业在相应校区安排校内住宿,设施包括床、书桌、衣柜、椅子、热水器、网络接口、厕所、公共洗衣间等。

The PhD students in the College of Hydrology and Water Resources, the College of Water Conservancy and Hydropower Engineering, the College of Harbor, Coastal and Offshore Engineering, the College of Civil and Transportation Engineering, the College of Environment and the College of Oceanography will live on Xikang Road Campus.

Other students will be arranged in the corresponding campuses according their majors. The facilities of each single room include the bed, desk, closet, chair, hot water, internet access, toilet and public laundry room.









Visa Application and Registration

签证申请及入学报到 ▶▶



01

被录取者应持普通护照、《录取通知书》、《外国留学人员来华签证申请表》(JW201/202表)、《外国人体格检查表》、《血液化验报告》前往中国驻外使领馆办理入境学习(X1)签证

Those who're enrolled shall submit ordinary passport, the admission notice, visa application form for study in China (Form JW201/202), physical report and blood test report to local Chinese Embassy or Consulate to apply for a student visa (X1) to China

02

持上述材料,按通知书上规定的时间到河海大学国际教育学院办理入学报到手续

The applicant shall bring all the above materials and register at International School of Hohai University within the appointed time on the admission notice

03

学校将对被录取者信息和材料进行复核,有下列情形者,一经查实,取消入学资格:

1. 未取得相应学历、学位证书;

2. 存在违规违纪行为;

3. 不诚信或弄虚作假等;

4. 同时在其他学校注册学籍。

The candidate's information and materials will be reviewed again by the university. The admission will be canceled if the applicant:

- 1. Having not obtained the required diploma/degree;
- 2. Have violated any discipline;

3. Being dishonesty or fraud;

4. Having registered at other university at the same time.

Contacts

联系方式 ▶▶

河海大学国际教育学院

- 江苏省南京市鼓楼区西康路1号
- **(3)** 210098
- +86 25 83787955
- +86 25 83787981
- admission@hhu.edu.cn
- http://cie.hhu.edu.cn, http://ie.hhu.edu.cn

International School, Hohai University

- No.1, Xikang Road, Gulou District, Nanjing, Jiangsu Province, China
- **210098**
- +86 25 83787955
- +86 25 83787981
- admission@hhu.edu.cn
- http://cie.hhu.edu.cn, http://ie.hhu.edu.cn